
Analýza dotazníkového šetření 

Obec Hodějice 

A. Údaje o respondentech 

V dotazníkovém šetření „Jak se mi žije v naší obci?“ byli oslovení občané s trvalým pobytem v obci. 

Z celkového počtu obyvatel starších 15 let (celkem 846 obyvatel) odpovědělo na dotazník 157 obyvatel, 

návratnost dotazníku je tedy 18,56 %. Převažují respondenti v produktivním věku 30–49 let, kteří tvoří 

téměř polovinu spektra, ostatní věkové skupiny jsou zastoupeny víceméně rovnoměrně. Z hlediska 

původu jsou rovnoměrně zastoupeni rodáci i přistěhovaní, ženy odpovídaly na dotazník častěji než 

muži. 

 

 
 



B. Hodnocení spokojenosti s životem v obci 

Druhý oddíl dotazníku se věnoval hodnocení spokojenosti s životem v obci. Co se týká celkového 

hodnocení spokojenosti, respondenti život v Hodějicích hodnotí pozitivně, kdy negativní odpovědi 

(spíše/velmi nespokojen) tvoří 5,73 % z celkového počtu odpovědí oproti 90,45 % pozitivních odpovědí. 

Nejvyšší procento negativních odpovědí je u otázky týkající se spokojenosti se stavem veřejné dopravy 

(34,39 %). Další oblasti, u kterých je významnější procentní podíl negativních odpovědí (více než 25 %): 

kultura a společenský život (27,39 %), zdravotnictví a sociální služby (25,48 %), péče o veřejné 

prostranství (25,48 %) a infrastruktura (25,48 %). V otázce týkající se podmínek pro podnikání 

převažuje odpověď „je mi to jedno“. Velmi kladně (téměř 90 %) hodnotili respondenti oblast bydlení. 

V komentářích k hodnocení spokojenosti nejvýznamněji zaznívala kritika veřejné dopravy (zejména 

dlouhá cesta do Slavkova přes Němčany, absence vlakové zastávky), dále připomínky ke stavu místních 

komunikací, k nepořádku a neochotě občanů uklízet prostranství před domy. Další připomínky 

k hodnocení spokojenosti s životem v obci jsou shrnuty v následující tabulce, s uvedením četnosti 

připomínek v dotazníkovém šetření:  

Problém Četnost 

Připomínky k veřejné dopravě, zejména dlouhá cesta do Slavkova 
přes Němčany, absence vlakové zastávky 

16 

Opravit místní komunikace (v obci, na Křižanovice) 7 

Nepořádek v obci (neochota uklízet před domem) 6 

Pořádat více akcí (kulturní, zájezdy apod.) 5 

Nezájem lidí o obec, zhoršující se vztahy 5 

Oprava a výstavba dalších chodníků 3 

Neposlušní pejskaři, neuklizené exkrementy 3 

Zvýšit četnost svozu bioodpadu 3 

Omezit další výstavbu rodinných domů 3 

Nedostatečná kapacita MŠ 3 

Zajištění přechodu na 2.stupeň ZŠ 2 

Neukáznění řidiči 2 

Napojení obce na cyklostezku do Slavkova 2 

Zajistit aktivity pro starší děti a mládež 2 

Omezit hlučnou činnost v neděli a svátek 1 

Nedostatek parkovacích míst 1 

Nepřehledná místa na komunikacích 1 

Vandalismus 1 

MŠ delší provozní doba 1 

Požadavek na lepší informovanost 1 

Další restaurace 1 

Výsadba zeleně 1 

Nedostatečná údržba potoka 1 

Zajistit sociální služby a péči o staré lidi 1 

Doplňovat mobiliář (lavičky, koše) 1 

Zajistit poštovní služby 1 
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C. Klady a zápory obce  

Na otázku „Co se vám v obci nejvíce líbí?“ odpovědělo 150 ze 157 respondentů. Jednoznačně 

převažovala odpověď klidný život (92 respondentů), s odstupem bezpečnost v obci a blízkost přírody.  

 

Na otázku „Co se vám v obci nejvíce nelíbí?“ odpovědělo 148 ze 157 respondentů. Ti nejčastěji uváděli 

nezájem lidí o obec, nedostatek či špatná dostupnost obchodů a služeb, dále špatné vztahy mezi 

lidmi, nevyhovující veřejná doprava a nedostatečný kulturní a společenský život.  

 

Odpovědi k bodu „jiné“ byly ojedinělé:  

• neposlušní pejskaři, toulaví psi a kočky, exkrementy 

• nepořádek, nezájem o úklid před domy 

• bezohledné hospodaření 

• zábor orné půdy pro výstavbu 

• chybí chodníky 
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• přeplněné kontejnery a nepořádek kolem nich 

• rušení nočního klidu 

• málo sportovního vyžití 

• protekcionismus aj. 

 

D. Poptávka po chybějících službách 

V poptávce po chybějících službách se respondenti nejčastěji shodli, že v obci chybí pošta, další obchod 

(konkurence) a nedostatečné jsou služby veřejné dopravy (chybí vlaková zastávka, malá četnost spojů, 

komplikovaná doprava do sousedního Slavkova, nemožnost dopravit se jinam bez přestupu). 

Služba Četnost 

Pošta 19 

Konkurenční obchod, jiné obchody 16 

Nedostatečná veřejná doprava 12 

Otevřené koupaliště 4 

Novinový stánek 4 

Cukrárna/kavárna 4 

Další restaurace 3 

Pedikúra 3 

Lékař 2 

Delší provozní doba provozní doba 
sběrného dvora 

2 

Nedostatečná kapacita MŠ 2 

Kroužky pro děti 2 

Zubař 2 

Kulturní akce 2 

Zázemí pro akce a oslavy 2 

Cyklostezky a inline dráha 1 

Holič 1 

Instalatér 1 

Prázdninový provoz MŠ 1 

Delší provozní doba družiny 1 

Pediatr 1 

Zásilkovna 1 

Kulturní dům 1 

Penzion 1 

Parkování 1 

Lékárna 1 

Masáže 1 

Dovážková služba 1 

 

E. Návrhy na využití prostředků obce 

Respondenti ve svých odpovědích nejčastěji doporučují využití volných prostředků obce na opravy 

místních komunikací (včetně cesty do Křižanovic), dále na investice do výstavby nové nebo alespoň 

zvýšení kapacity stávající MŠ a zkrášlení obce výsadbou a úpravou veřejné zeleně (parky, místa pro 



odpočinek). Následují návrhy na rozšíření ZŠ, výstavbu chodníku nebo cyklostezky z obce 

k cyklostezce u firmy FenStar a výstavbu parkovacích míst v obci. Návrhy jsou shrnuty v následující 

tabulce:   

Aktivita Četnost 

Opravy místních komunikací 30 

Výstavba nové MŠ, zvýšení kapacity MŠ 19 

Parky, výsadba zeleně v obci 15 

Rozšíření ZŠ 11 

Chodník nebo cyklostezka z obce k Fenstaru 11 

Parkovací místa v obci 10 

Mobiliář (lavičky, odpadkové koše) 8 

Opravy a provoz koupaliště v obecní režii 7 

Krajinné prvky, výsadba zeleně v okolí obce 7 

Zlepšení systému svozu odpadu a třídění odpadů 6 

Zřízení vlakové zastávky u Hodějic 6 

Stavba workoutového hřiště, venkovní posilovny 5 

Instalace kamerového systému 5 

Dokončení chodníků v obci 4 

Volnočasové aktivity pro děti a mládež 4 

Penzion pro seniory 3 

Úpravy vodních toků v obci 3 

Opatření k zadržení vody v krajině 2 

Kulturní centrum 2 

Dětská hřiště 2 

Kastrační program pro kočky 2 

Oprava hřbitovní zdi 2 

Oplocení fotbalového hřiště 2 

Rekonstrukce veřejného osvětlení 2 

Investice do pozemků pro výstavbu 1 

Malá ZOO 1 

Výběh pro psy 1 

Dostavba kanalizace 1 

Přístřešek za sokolovnou 1 

Rozšíření tělocvičny 1 

Další obchod 1 

Prvky dopravní bezpečnosti (měřiče rychlosti, retardéry) 1 

Fasáda OÚ 1 

Chodník na hřbitově 1 

 

F. Další vzkazy pro obec od respondentů: 

• Změnit územní plán obce a rozšířit možnosti stavebních pozemků, rozšířit katastr obce.  

• Nočního hlídače pro obec, tzv. ponocný. 

• Oprava a dobudování dopravního značení. 

• Okolí Hodějic zarostlé, v polích na cestách vyvezený nepořádek, cihly, omítka, křidlice. 

• Pod kaštanem – v Chaloupkách vybudovat z nevyužitého prostoru parkovací místa a parčík s 

lavičkou či pískovištěm (stromy, keře). 



• Vybudovat přístupovou cestu (cyklostezku) navazující na cyklostezku do Slavkova. 

• Vlaková zastávka. 

• Vybudování stříšky (altánku) na dětském hřišti (stín).  

• Omezit vyhláškou hlučné práce o nedělích a státních svátcích (sekačky, pily atd). 

• Zajistit se Slavkovem garancí přijímání dětí do slavkovských ZŠ vzhledem k neustálému přílivu 

obyvatel do Slavkova. 

• Podpoření kroužků pro děti a rozšíření nabídky volnočasových aktivit. 

• Problematické parkování před školou, parkují zde auta občanů, kteří nemají na vlastním 

pozemku ani jediné parkovací stání! A tristní stav komunikace za sokolovnou doprava.  

• Proč koupaliště, které je majetkem obce, obec neprovozuje? 

• Silnice a polní cesty v blízkosti domů využívají zemědělci s velkými stroji, kdo platí opravy? A 

most u hřiště, je určený pro takové zatížení? 

• Vybudujte obecní parkovací místa, ať se za stání na obecním pozemku platí. 

• Vyměnit obrubníky v dědině, udělat pořádek v parkování aut dědina, ke koupališti, vybudovat 

parkoviště velké chaloupky, zpomalení dopravy kolem Sokolovny, směr Heršpice. 

• OÚ provádět kontrolu vyhlášky o venčení psů. 

• Uvítal bych umístění kontejnerů na bioodpad někde i mimo sběrný dvůr, kvůli dostupnosti 

sběrného dvora mimo pracovní dobu. 

• Zařídit kastraci koček, je jich pořád víc a víc.  

• Ztlumit pouliční osvětlení. 

• Péče o odvodňovací kanály u cesty od obce Heršpice 

• Vybudování zpomalovacích retardérů  

• Bezpečnější napojení obce na nové zbudovanou cyklostezku.  

• Zcela mi chybí svoz bioodpadu od každého domu. Vozit bioodpad na sběrný dvůr je pro nás 

nemožné, jelikož bydlíme na konci obce a nevlastníme vozík za auto. Jakožto pro rodinu s dětmi 

je pro nás svoz odpadu 1x za 14 dní zcela nedostatečný, nehledě na to, že zejména v letních 

měsících odpadky zapáchají a množí se v nich plísně a červi. Kontejnery pro tříděný odpad 

máme daleko od domu a často jsou již přeplněné, což není motivující pro třídění (třídíme 

především proto, že do popelnice se nám objem odpadu za 14 dní nevleze, kupovat neustále 

pytle k popelnici je zcela neekonomické). Celkově jsme překvapeni z toho, jak je zde situace s 

odpady nastavena. Pro srovnání Bučovice, kde cena na obyvatele a rok je 600 Kč, ALE svoz 

odpadu 1x týdně, svoz bio odpadu 1x za 14 dní (popelnice na bio odpad pro zájemce zdarma, 

stejně tak jako kompostér do domácnosti zdarma). Kompostér nám nebyl při přihlašování 

trvalého bydliště v Hodějicích nabídnut.  

• V obci mi chybí kavárna, herna nebo jiný prostor, kde lze v zimě nebo za špatného počasí trávit 

čas s dětmi (např i formou placeného kroužku "otevřené tělocvičny" jako to mají v Heršpicích). 

Prosím na zimu nezamykejte hřiště, není tu kam jinam s dětmi jít. 

• Vytvoření odpočinkových zón s lavičkami, vyčistit potok, udělat pořádně zábradlí u mostů (u 

obchodu a u velkých a malých chaloupek), dbát na to, aby se nepotulovali psi po obci! Vysadit 

i kromě okrasných stromů i např. ovocné. 

• Konkurence obchodu – další obchod. 

• Netransparentní využití dotací TJ Sokol. 

• Častější sekání trávy, údržba zeleně v obci na procházky (nedá se chodit ve vysoké trávě. Litava, 

Rybník, JZD.) 



• Je nezbytné zakázat pyrotechniku vyjma 31.12. od 23:15 do 00:15 víc není potřeba! 

• Jsme malinká obec, za vším je potřeba dojíždět do Slavkova, dojíždění je ovšem nedůstojné!! 

4 km jezdíme skoro 3/4 hodiny. Zkuste si to 2x za den každý den. Frekvence spojů je taky tristní. 

• Nelíbí se mi kácení a ořezávání stromů. 

• Přesun autobusové zastávky na rozcestí blíže ke kolejím tak, aby autobus následně využil 

obslužnou cestu vedle kolejí do Křižanovic. To stejné by platilo i v opačném směru. 

• Letos velká nespokojenost s provozem koupaliště. Od čistoty vody na dně bazénu až po 

občerstvení. Velké mínus za celý chod provozu, dokonce koupaliště bez plavčíka. Nezájem ráno 

projít bazén a vytahat z něho myši atd. 

• Údržba zeleně na hlavní ulici. 

• Změnit plechovou ohradu s odpadem. 

• Odkoupit / převzít sokolovnu i pozemek na obec a pak zrenovovat plac za sokolovnou. 

• Sportovní a cvičící hřiště pro starší děti. 

• Více košů se sáčky na psí exkrementy. 

• Venčení psů bez vodítek (klidně 4 psy zaráz!), majitelé menších plemen si myslí, že nepotřebují 

vodítka. 

• Porušování nočního klidu na fotbalovém hřišti při pořádání soukromých akcí.  

• Špatná informovanost přes sms. 

• Zakázat otáčení autobusu na křižovatce u sokolovny! 

• Zákaz parkování na trávě! 

• Důkladná kontrola pracovníků, kteří se podílí na úklidu a sekání trávy v obci! 

• Více sáčků a košů v obci. 

• Uvítal bych na víceúčelovém hřišti alespoň jeden basketbalový koš. Na dětském hřišti za 

sokolovnou udělat workoutové hřiště. 

• Nepořádek kolem kontejnerů na návsi, někteří lidé si je vozí domů a až je naplní, tak je vrátí. 

Hlavně bio-odpad. 

• Dobrý den, pracuji na zkrácený pracovní úvazek a přes léto nejezdí ""dvojka"" ve 14:00! Takže 

se dopravujeme různě. Je to škoda, jelikož tímto spojem se dopravují především ženy od 

Roušera. Němčanský spoj funguje celoročně. 

• Dále se mi nelíbí nové chodníky na trase od autobusu. To je sklon na úraz!!! Moc by mě 

potěšilo, kdyby u těchto místech největší křižovatky byly udělané osvětlení přechody pro 

chodce. Ideální by byla dřevěná lávka přes potok a dobudování chodníku k autobusové 

zastávce (na prvé straně). Dlouhé ulice svádí k rychlé jízdě, a proto bych rozmístila několik 

retardérů. Nejhorší mi vyjde výjezd z Hodějic. Umístila bych tam semafor, který reaguje na 

rychlou jízdu v křižovatce tak, že přepne na červenou a my bychom mohli v klidu vyjet. 

• Více zeleně, zapojení občanů do dění v obci a údržba obce 

• Motivovat – apelovat na lidi ohledně úklidu před svými domy. Hlavní ulice – hrůza. 

• Vyřešit parkování před školou – jak je možné, že před školou parkuje ten, kdo může parkovat 

před svým domem? Rodiče, kteří potřebují vyzvednout děti jen na chvíli zastaví, ale musí mít 

kde! 

• Vyřešit kontejnery na hlavní ulici – plechová ohrada – hrůza. Mohla by tam být výsadba, 

lavička... Nenajde se lepší místo? U pneuservisu za obchodem? 

• Kdo se stará o výsadbu u zrcadla a v nové ulici směr Křižanovice? Chtělo by to pravidelnější 

údržbu. 



• Je zkolaudováno hasičské hřiště? Jak je možné, že je tam nový nájezd – obrubníky? Prosím 

může se uvést ve zpravodaji, kdy byla kolaudace? 

• Postavit novou školku. 

• Někteří lidé velice řeší, když je v době nočního klidu hluk z oslavy narozenin na vlastním dvorku. 

Podotýkám, že chápu takové rozhořčení, pokud se tak děje neustále a hluk jez hlasité hudby, 

nebo dotčení dělají řev. Pokud se ovšem takto děje v letních měsících, hudba je po 22 hod. 

mírněna a rozhovor veden tiše, pak takové stížnosti nechápu. Naopak bych zde vyzdvihl fakt, 

že používání pyrotechniky v zastavěné části obce by mělo být zakázáno. A to i na Silvestra. 

• Pravidelné sekání trávy (plevele) zkratky mezi cyklostezkou a přezlitavní lávkou. Plevelnou 

džunglí se nedá projít. 

• Dokončení opravy vozovky do Křižanovic. 

• Obec by měla udržovat všechny svoje pozemky – týká se třeba sečení trávy. 

• V některých částech obce nejsou vůbec chodníky. 

• Na Dědině, přímo naproti OÚ, se stále spaluje odpad z dřevotřísky. Není to kvůli topení v domě, 

protože o je v zimě, v létě, stále. Jednu dobu to bylo třeba v létě v noci, každý má otevřené 

okno, aby se dům ochladil v těch vedrech a dalo se spát. Někdo ovšem zatopil třeba o půlnoci 

nebo v 1 h. v noci. V každým druhým domě jsou děti a bydlíme na vesnici taky proto, že by tu 

měl být zdravější vzduch než ve městě. V době, kdy chtějí všichni bio..., tady dýcháme 

karcinogenní zplodiny. 

• Postarat se o zvíře nalezené v obci je povinnost zákonem daná, to, že se to neděje, neznamená, 

že je to v pořádku. Kastrační program je proto jen základ, na kterém by se měla stavět další 

péče o tato zvířata. Namísto zvaní vrahů by se do školek a škol měli zvát lidé z útulků, aby měly 

děcka alespoň základní povědomí o problematice nekastrací, množení zvířat bez PP apod. Díky 

za zamyšlení. 

• Zastupitelé by měli více přemýšlet a plánovat a určit si priority v daném roce, co se bude v obci 

budovat. Jsou důležitější věci, do čeho investovat. 

• Přes prázdniny zorganizovat příměstský tábor – alespoň v době, kdy funguje školka (kvůli 

obědům) 

• Rozmístit po obci více odpočinkových míst – lavičky... 

• Vyznačení přechodu pro chodce u obchodu. 

• Když bude nová školka, má být aj větší škola, mohli jste se podělit s Němčany a nemuselo by 

se řešit co s dětmi, když Slavkov už je nechce. 

• Když se zvětšuje mateřská školka nebo aspoň je to v plánu, tak proč se nezvětší i škola, zvlášť 

když se spravuje škola v Němčanech. Každá z obcí mohla přistavět dvě třídy a nemuseli jsme 

řešit kam děti budou chodit, když nikde není místo. 

• Po 22:00 hod. se prosím pokusit trochu usměrnit hluk z koupaliště, když se tam konají 

diskotéky. Případně např. ve spolupráci s městskou policií Slavkov čas od času zkontrolovat 

promile omladiny pohybující se od koupaliště za značného hlasového doprovodu až do ranních 

hodin. 

• Zákaz pouštění ohňostrojů a petard během roku. 

• Uvítala bych pojmenování ulic v obci, škoda že to při hlasování neprošlo. 

• Z maličkostí se skládají velké věci a tedy, kdyby si každý uklidil mimo svůj dům i kolem domu a 

nespoléhal, že to za něho udělá OÚ a to jsou zase jenom lidé, byli bychom spokojeni všichni. 

• A že jsme obec Hodějice, měly by být takto označeny obě autobusové zastávky. 



• Zvýšit počet spojů o víkendu do Slavkova, počet spojů je nedostačující 

• Chci spravedlivější a motivační systém placení popelnic – 5 členná domácnost, která díky 

třídění naplní jen 1/2 popelnice za 14 dní platí 2.500 Kč, zatímco jeden člověk, který do 

popelnice nacpe všechno a na třídění kašle, platí 500 Kč. To mi nepřijde ani férové, ani 

motivující pro třídění odpadu. Chtěl bych zavést platbu úměrnou hmotnosti vyprodukovaného 

komunálního odpadu. 

• Zájezdy, divadla, parkování 

• Koupit 2 radary a dát je na sloup, jak je zrcadlo. Pod dozorem policie, a ne jako strašák. 

G. Shrnutí stávajícího stavu a nástin možné vize: 

Obyvatelé považují obec Hodějice za klidné a bezpečné místo pro život v blízkosti přírody, avšak 

vnímají nezájem lidí o obec a z toho pramenící ne příliš dobré mezilidské vztahy v obci. Občané si 

také uvědomují, že dynamický rozvoj obce i regionu v posledních letech s sebou přináší komplikace 

způsobené nedostatečnou kapacitou obecní vybavenosti (především v oblasti školství, obchodů a 

služeb). Obec se sice nachází v těsné blízkosti regionálního centra s obchody i službami, dopravní 

dostupnost města je však pro obyvatele špatná (komplikovaná veřejná doprava, nepropojená 

cyklostezka s obcí, výjezd na I/50). 

Obec by proto v budoucnu měla napnout síly především do oblasti rozvoje místní komunity a do 

oblasti zajištění dostatečné vybavenosti. Jako propojení obou oblastí se nabízí především rozvoj ZŠ a 

MŠ, jako jednoho ze základních pilířů obecního života i nutné vybavenosti. K rozvoji komunity může 

dále přispět úprava a zřizování míst pro setkávání lidí (veřejná prostranství, provozovny, sportoviště 

apod.) a také podpora volnočasové a zájmové činnosti, akcí pro veřejnost a činnosti aktivních spolků. 

Je důležité, aby tyto pobídky dokázaly postihnout všechny obyvatele, napříč zájmovým i věkovým 

spektrem. Nelze opomenout obnovu a rozvoj obecní infrastruktury, zejména chodníků a místních 

komunikací, a také nutné zajištění kvalitní dopravní dostupnosti do regionálního centra. 

H. Nástin SWOT analýzy z dotazníkového šetření: 

Silné stránky Slabé stránky 

klidný život 
bezpečnost v obci 
blízkost přírody 

nevyhovující veřejná doprava 
stav místních komunikací  
špatné mezilidské vztahy 
špatná dostupnost obchodů a služeb 

Příležitosti Hrozby 

výsadba zeleně a péče o krajinu 
napojení na cyklostezku ze Slavkova 
zřízení železniční zastávky 
podpora kulturně společenských akcí 

nezájem lidí o obec 
nedostatečná kapacita vybavenosti (školství, 
obchody, služby) v souvislosti s rozvojem bydlení 
 

 

Zpracovatel: 

Kancelář Dobrovolného svazku obcí Ždánický les a Politaví, Hrušky 166, 683 52 Křenovice, IČ 61731226 

V Hruškách dne 3. 9. 2020 


